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De Zeeheld
Wijkblad voor Bottendaal verschijnt
6 keer per jaar en wordt huis-aan-
huis bezorgd op ca. 2000
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Anne-Marie van der Straaten,
Tom van Zantwijk
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Redactieadres:
Buurtkantoor Bottendaal,
Burghardt v/d Berghstraat 114,
6512 DR Nijmegen,
e-mail: dezeeheld@yahoo.com,
website: www.bottendaal.nl

Het volgende nummer verschijnt
eind oktober 2010.
Kopij, liefst digitaal, uiterlijk 30
september mailen of inleveren op
het redactieadres.

Ons wijkblad wordt uitsluitend
bezorgd bij brieven-bussen die
níet voorzien zijn van de nee/nee
sticker.

Doe goed met een ommetje door
de wijk
De Nierstichting is op zoek naar collectanten
voor Bottendaal. Met slechts een paar uurtjes
van uw tijd levert u al een grote bijdrage aan het
werk vandeNierstichting.Erwordt gecollecteerd
in de week van 19 – 25 september. U kunt zich
melden bij Yvonne Halfens: yhalfens@freeler.nl

Alle hens aan dek!
De Zeeheld zoekt een nieuw redactielid
Wijkblad De Zeeheld groeit en bloeit. De re-
dactie bestaat uit enthousiaste Bottendalers
met hart voor de wijk. Onlangs hebben we af-
scheid moeten nemen van een redactielid, en
we zijn dus op zoek naar iemand die ons team
wil komen versterken.

Vind je het leuk om te schrijven, of heb je een
ander idee voor een bijdrage? Heb je twee
avonden per maand over om te vergaderen?
Mail naar dezeeheld@yahoo.com

Gespreksgroep ‘Verder na partner-
verlies’ (50 jaar en ouder)
Alleen komen te staan door het overlijden van
uw partner is een ingrijpende gebeurtenis. Dat
geldt voor het overlijden zelf, maar zeker ook
voor de tijd erna. Eerst is er vaak steun van fa-
milie en vrienden en heeft u het drukmet aller-
lei regelzaken.Daarnawordt het stiller.Mensen
ervaren het tweede jaar na het overlijden van
hun partner vaak als zwaarder dan het eerste
jaar. Het gemis wordt nog duidelijker voelbaar.
Of uwilt of niet, u bent geleidelijk aan bezig uw
leven als alleenstaande vorm te geven, en daarin
komt u voor allerlei vragen en keuzes te staan.
Om u te ondersteunen in dat proces organise-
ren GGz Nijmegen en NIM Maatschappelijk
Werk de gespreksgroep: ‘Verder na partnerver-
lies’. Het doel van deze groep is handreikingen
bieden die u kunnen helpen uw leven opnieuw
vorm te geven.Aan de hand van diverse thema’s
wisselt u ervaringenuitmet lotgenoten.Thema’s
die ter sprake komen zijn ondermeer: afscheid,
emoties, zelfbeeld en zelfvertrouwen, assertivi-
teit, inspiratie en zingeving, en vriendschap.De
groep start maandag 27 september ‘10. De ge-
spreksgroep telt tien wekelijkse bijeenkomsten
van 10 tot 12 uur bij NIM, aan de Panovenlaan

te Nijmegen. Als u twijfelt over deelname: aar-
zel niet en bel; u krijgt een kennismakingsge-
sprek aangeboden.
Deelname wordt vergoed door uw verzeke-
ring. Voor meer informatie belt u GGz Nij-
megen (024) – 383 78 70 of NIM (024) – 323
27 51. Mailen kan ook: preventie@ggznijme-
gen.nl. Bekijk de informatie op de website:
www.ggznijmegen.nl

Kom het bestuur van Speeltuin ’t
Kraaienest versterken!
Speeltuin ’t Kraaienest is dé plek in Bottendaal
waar kinderen veilig met elkaar kunnen spe-
len. De speeltuin wordt beheerd door vereni-
ging St Stephanustuin die jaarlijks gemeente-
lijke subsidies en particuliere donaties
ontvangt. De speeltuin heeft een bestuur dat
bestaat uit vrijwilligers uit de wijk. Het is be-
stuur is verantwoordelijk voor het groenbe-
heer, de speeltoestellen, de contacten met de
gemeente, de financiën en het begeleiden van
de beheerders die dagelijks aanwezig zijn in de
speeltuin. Ook organiseert het bestuur jaar-
lijkse evenementen zoals het Oranjefeest op
Koninginnedag en de zeskamp in september.

Vind jij het leuk om met een aantal enthousi-
aste buurtbewoners te zorgen dat ’t Kraaienest
een leuke en veilige speelplek in Bottendaal
blijft? Kom dan ons bestuur versterken! Een
aantal bestuursleden stopt omdat hun kinde-
ren de speeltuin ontgroeid zijn. Wij zoeken
daarom per direct:

drie bestuursleden, een penningmeester
en twee algemene bestuursleden

Wat vragen we van je:
– 1x in de zes weken ’s avonds vergaderen over

de gang van zaken in de speeltuin
– verantwoordelijkheid voor een van de taken

van het bestuur
– enthousiasme en motivatie om je in te zetten

voor de speeltuin

Heb je interesse, neem dan contact op met
Erik de Gans, voorzitter:
info@ir3.nl of 06-53357039

Meer informatie over speeltuin ’t Kraaienest is
ook te vinden op www.speeltuinkraaienest.nl

Ook een Zeepbel plaatsen??
Heeft u ook een niet-commerciële boodschap
of oproep voor alle Bottendalers? Plaats dan
een Zeepbel! Mail uw korte tekst naar dezee-
held@yahoo.com. De ruimte is beperkt!
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Het wijkcentrum als hotel

Vier dagen in Bottendaal
Door: Gert Olthuis en Ans Aerts

Tegen de tijd dat deze Zeeheld verschijnt is
de Vierdaagse 2010 alweer ruim verleden

tijd. De lucht van verschraald bier is uit de
straten verdwenen, de 40.000 wandelaars en
1,4 miljoen bezoekers zijn al lang weer huis-
waarts gekeerd en bij de Coop zijn de gladio-
len uit het aanbod verdwenen. Ook in Bot-
tendaal is de rust weergekeerd. Elk jaar
huisvest onze wijk een groot aantal Vier-
daagse-lopers.
Zo overnacht sinds een aantal jaren een groep
van ruim vijftig wandelaars in wijkcentrum De
Burghardt. Veel van hen arriveren al op de
zondagmiddag voordat het festijn losbarst en
verlaten pas op de zaterdag na de intocht Bot-
tendaal. De Zeeheld ging op bezoek in het
wijkcentrum.Als we aan het eind van de mid-
dag van de ‘Dag van Wijchen’ de centrale
ruimte van het wijkcentrum binnen lopen is
het rustig. “Veel logés zijn al wel binnen”, legt
dienstdoend beheerder Jos uit,“maar ze liggen
even een dutje te doen.” Normaal zou De
Burghardt in deze tijd van het jaar gesloten
zijn. Sinds 1994 is dat echter anders. Toen ging
de Limos-kazerne aan de Groesbeekseweg
dicht. De (oud) militairen die tijdens deVier-

daagse altijd gebruik maakten van de kazerne,
zaten plotseling zonder slaapplek. Ze vonden
een nieuw ‘Vierdaagse-thuis’ in Bottendaal.
Jos, die jarenlang betrokken was bij de Vier-
daagse-camping en pas sinds een jaar of drie
in De Burghardt werkt, is laaiend enthousiast
over deze speciale week. “Het is hard werken,

maar daar staat en geweldige sfeer en een he-
leboel gezelligheid tegenover. Alle zalen wor-
den omgebouwd tot hotelkamers: tafels en
stoelen er uit en bedden er in. We maken het
ontbijt klaar voor de logés en ze maken voor
zichzelf een lunchpakketje. Het avondeten is
uitbesteed aan een cateringbedrijf.”

Het mooiste moment
Terwijl we met Jos kletsen, schuifelt

Humphrey uit Weert het wijkcentrum binnen
en ploft neer op een kruk aan de bar.Hij is net
binnen en wekt de indruk alsof de vijftig kilo-
meter lange tocht langs Wijchen, Beuningen
en Weurt een peulenschil voor hem was. In

1978 liep hij voor het eerst mee, vertelt hij.
“Het is een virus dat je nooit meer loslaat,”ver-
trouwt hij ons met een glimlach toe. “Je maakt
met enorm veel mensen kennis, het is ont-
spannend en je valt er ook nog van af.” Wan-
neer op 1 februari de inschrijving start, zit
Humphrey om stipt 12 uur ’s nachts achter
zijn computer om zich aan te melden. In die-
zelfde week arriveert meestal ook ´de brief van
de defensieorganisatie´ waarmee hij uitgeno-
digd wordt zich te melden om dat jaar weer in
De Burghardt te logeren.“Dan begint het echt
te leven bij mij”, mijmert Humphrey.
Is er veel veranderd door de jaren heen? “Ja,
het parcours”, zegt de oud-logistiek medewer-
ker van Defensie onmiddellijk. “En dit jaar
worden voor het eerst polsbandjes gescand.
Er zijn ook veel meer wandelaars dan in 1978,
er zijn meer jongeren en mensen zijn gemoti-
veerder”, somt Humphrey op.“Ook de sfeer is
veranderd, want die is alleen maar beter ge-
worden”, voegt hij er aan toe. De traditionele
vrijdagse intocht vindt Humphrey altijd het
mooiste moment van de week Nijmegen.
“Maar het is tegelijk ook triest”, zegt hij met
weemoed, “want dan is het weer voorbij.” En
Bottendaal? “Wat me opvalt is dat het een zeer
gemêleerde, prettige en gezellige wijk is. In al

Foto’s bij dit artikel: Willemien Geboers

Bottendaal: een zeer
gemêleerde, prettige
en gezellige wijk



De Zeeheld • augustus 20104

die jaren heb ik geen enkel naar incident mee-
gemaakt en na een week parkeren heb ik ge-
woon dezelfde auto terug”, grapt hij.

Wekker op 6.15 uur
“In de eerste jaren dat weVierdaagse-logés

ontvingen, hadden we niet genoeg douches in
het wijkgebouw en bouwden we extra douches
op de binnenplaats”, vertelt Jos als hij ons een
aantal ‘hotelkamers’ laat zien. Inmiddels is het
een en ander verbouwd en hebben de heren en
dames logés hun eigen doucheruimtes. Wan-
neer Jos zaal 2 na een forse klop op de deur
opent, valt direct op hoe keurig de twee bed-
den zijn opgemaakt en kleding op een stoel ge-
schikt ligt. Het tafeltje in het midden van de
ruimte wordt in beslag genomen door een
grote,mechanische zilverkleurige wekker.Om
6.15 uur, zo geeft de wijzer aan, moeten de
Bottendaalse logés zijn wakker geschud door
een immens gerinkel.
Als we doorlopen naar beneden, komen we te-
recht in de peuterspeelzaal. Het speelgoed is
aan de kant geschoven om plaats te maken
voor een aantal bedden. Er hangt een waslijn-
tje met sokken, een hemd en wat handdoeken.
Een radiootje speelt zacht muziek. In een hoek
ligt iemand op bed te dutten, in een andere
hoek zitten vijf heren fris en fruitig na te ge-
nieten van een dag wandelen.De wijn staat op
tafel, de borrelfles er onder. Ook zijn er dop-
pinda’s en borrelnoten. Hoe bevalt de slaap-
plaats tussen het speelgoed? “Prima,maar wel

een beetje weinig lego”, luidt het ad rem. Er is
aan alles gedacht. Niet iedereen staat bijvoor-
beeld op dezelfde tijd op en om elkaar niet
wakker te maken hebben ze een lampje dat
aan een elastiek is bevestigd en als een tooi
rond het hoofd past. “Militairen zijn altijd
netjes,” zo leggen de heren de keurige toe-
stand van de kamer uit. “Dat is er veertig jaar
geleden wel ingestampt.” De donderdag is de

fijnsteVierdaagsedag, daar zijn ze het wel over
eens. Er is altijd veel publiek op de Dag van
Groesbeek en dat maakt het geweldig gezellig.
En aan Bottendaal hoeven we niks te veran-
deren. “Perfecte ligging; dichtbij station, stads-
centrum en Wedren. Beter kun je niet zitten
als Vierdaagseloper.”

Snelle hap
Na een smal trapje te zijn afgedaald, komen

we terecht in de catacomben van het wijk-
centrum. Hier is de tijdelijke massageprak-
tijk gehuisvest. Twee massagetafels beslaan
een groot deel van de ruimte, een muziekje
staat op en een schaaltje met dropjes en pe-
permuntjes staat klaar voor de bezoekers. De
intekenlijst op de deur geeft aan dat de twee
masseurs het flink druk hebben de komende
dagen. Rosalieke en Danny steken hier vier

dagen lang hun handen uit de mouwen. Ter-
wijl ze de benen van twee vermoeide lopers
masseren, vertellen ze waarom ze hun eigen
massagepraktijk vier dagen sluiten om tijdelijk
in Bottendaal neer te strijken. Danny: “De
sfeer is ontzettend goed en we zitten echt met
onze neus midden in de Vierdaagse.” Sinds
vijf jaar zijn de masseurs tijdens deVierdaagse-
week in het wijkcentrum te vinden. Ze hebben
inmiddels veel vaste klanten. De meeste loge-
ren in de buurt, maar sommigen komen ook
van verder weg. Soms komt er iemand binnen
die zich niet heeft ingeschreven voor een mas-
sage. “Het komt dan voor dat we ‘nee’moeten
verkopen, omdat we al vol zitten. Het is dan
wel sneu dat iemand dan weer de trap naar bo-
ven op moet strompelen”, aldus Rosalieke.Da-
gelijks zijn ze van twee uur ’s middags tot half
negen ’s avonds aan het werk. Rosalieke: “We
nemen eigenlijk alleen pauze om een snelle
hap te eten. Normaal gesproken maak ik niet
zulke lange dagen. Aan het eind van de Vier-
daagse week ben ik dan ook bekaf, maar kijk
ik ook met een ontzettend goed gevoel terug.”
Terug in de ontmoetingsruimte van De Burg-
hardt, treffen we een oudere heer met een
gouden kruisje en het getal 50 er op.“Ja, ik ben
inderdaad een van deVierdaagse toppers”, ver-
telt Cor Koning (80) trots. In totaal liep hij de
Vierdaagse vijftig keer. Een aantal jaren gele-
den werd hij door kanker getroffen, maar hij
overwon deze ziekte. In 2008 wilde hij voor de
51e keer meedoen. “Maar helaas is dat er niet

Foto’s artikel: Willemien Geboers

Wel een beetje
weinig lego!!
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meer van gekomen. Ik liep toen zo krom dat ik moest stoppen”, ver-
telt hij met spijt in zijn stem. Hij legde zich erbij neer dat die 51e keer
er nooit meer van zou komen. Nu houdt hij zich bezig met het rege-
len van allerlei zaken voor de tijdelijke gasten in De Burghardt. “Ik
zorg dat iedereen een bed heeft en een lunchpakketje.”Cor is een ge-
boren Amsterdammer, maar voelt zich ook Nijmegenaar. In 1949
werd hij gelegerd als dienstplichtig militair in de Limos-kazerne. In
1951 liep hij zijn eerste Vierdaagse en kreeg het wandelvirus hem te
pakken.Het jaar daarop kon hij vanwege problemen met zijn knie niet
meedoen,maar hij ging wel kijken en ontmoette toen zijn echtgenote.
Na zijn dienstplicht vertrok hij voorgoed uit Nijmegen om er bijna
jaarlijks terug te komen om mee te doen aan het wandelevenement.
Zijn passie voor deVierdaagse kan hij nu kwijt in het regelwerk voor
zijn oud-kameraden. En thuis heeft hij mappen vol herinneringen:
krantenartikelen, stempelkaarten enVierdaagsepasjes, waar hij af en
toe met weemoed in terug bladert. n
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Soap wordt schaakspel...
Na deze blamage voor de gemeente en forse

tegenvaller voor de Vuurtoren, heeft dhr. van
den Bos met een aantal wijzigingen nog
nieuwe plannen ingediend maar die ook weer
teruggetrokken.Hij is in overleg met Talis over
het onderbrengen van de kinderdagopvang in
de nog te bouwen Castallatoren. De rust leek
daarmee weer teruggekeerd op het plein.

Nu is daar dus ineens een uitgewerkt plan, in-
gediend als bouwaanvraag bij de gemeente,
waarbij voor de duur van 6 weken bezwaar ge-
maakt kan worden. (kijk op de site van de ge-
meente voor een impressie van de bebouwing)

Een en ander komt op een bijzonder moment
(weer) in beweging. Recent heeft de gemeente
namelijk het verzoek van de omwonenden ver-
worpen om het bestemmingsplan rondom het
complex zo te wijzigen dat er geen bebouwing
meer mogelijk is op het plein. Er is gesteld dat
de grond in eigendom is van de Vuurtoren en
dat het bestemmingsplan niet gewijzigd kan en
zal worden. Het argument van de gemeente is
dat er steeds sprake is geweest van een bebou-
wingsmogelijkheid in de plannen en derhalve
voorzienbaar voor de aan- en omwonenden.
Zo antwoordt de gemeente de bezwaarmakers
in een brief, gedateerd op 15 juni 2010.

Van he t Dobbe lmante r re in
Door : Alphons Backx

Plots was daar op 6 juli jl. de aankondiging
in de Brug dat er (wederom) bouwplan-

nen zijn ingediend voor uitbreiding van het
Kindercentrum de Vuurtoren op het binnen-
plein van het Dobbelmancomplex. De teke-
ningen laten zien dat het om permanente be-
bouwing gaat die in verbinding staat met de
voormalige portierswoning waarin de Vuur-
toren sinds 2005 haar buitenschoolse opvang
heeft ondergebracht. Het voegt met zijn vier
verdiepingen en gevelbekleding van zink een
fors volume toe aan de noordwesthoek van de
Castellastraat.

Hoe zat het ook al weer?
In aanvang wordt in het Masterplan Dob-

belman ruimte gereserveerd voor een mos-
kee. Er heeft altijd een moskee gezeten in de
gebouwen (aan de Graafseweg) die voor dit
project gesloopt zijn. De Moskee is er nooit
gekomen. Het bestemmingsplan is nooit
aangepast aan de nieuw ontstane situatie.
De eigenaar van Kindercentrum de Vuurto-
ren, dhr. van den Bos, destijds nog lid en
participant in de open planprocedure van
het Masterplan Dobbelman, heeft dat ge-
zien. Hij heeft een perceel grond gekocht, is
daarbij zelfs geholpen door de gemeente die

Foto’s: Willemien Geboers

nog wat geld wilde verdienen aan de grond
die, waar iedereen van uit ging, toegevoegd
zou worden aan de openbare ruimte. In de
tekeningen/simulaties die zijn gebruikt in
de verkoopbrochures voor de latere bewo-
ners is daar ook sprake van. Er is zelfs nog
een volwassen boom geplant en een rioolput
geplaatst. Op eerdere plantekeningen (de
‘piepschuimfase’) is sprake van een ander
bouwvolume, in ieder geval niet het volume
waarin het bestemmingsplan nu blijkt te
kunnen voorzien.

De gemeente heeft BSO de Vuurtoren echter
meer grond verkocht dan waar het bestem-
mingsplan in voorziet namelijk een perceel
dat rond de 13 meter breed en lang is. Dat dit
niet zo slim is geweest, werd vorig jaar duide-
lijk toen de gemeente, nadat ze een vergunning
van rechtswege aan BSO de Vuurtoren voor
tijdelijke bebouwing had verleend, door de
voorzieningenrechter op de vingers is getikt.
Het goedgekeurde bouwplan was vanwege die
overschrijding niet in overeenstemming met
het bestemmingsplan. Aan de Vuurtoren is
grond verkocht waarmee ze voor een gedeelte,
op basis van dit bestemmingsplan, niets mo-
gen doen.Wel is op verzoek van deVuurtoren
de eerder genoemde boom verplaatst naar de
wél openbare ruimte.
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Ook kan op elk moment de bouwvergunning voor de Castellato-
ren rond komen (Dhr. Koning, projectmanager Castellatoren geeft
aan dat de vergunning feitelijk al rond is). Dhr. Koning geeft ver-
der aan dat Talis nog in juli jl. gesproken heeft met de heer van den
Bos en noemt de Vuurtoren een serieuze kandidaat huurder voor
de Castellatoren.

Het zal duidelijk zijn dat de Vuurtoren gaat uitbreiden en daartoe
2 mogelijkheden op tafel heeft liggen. Dhr. van den Bos geeft aan
dat hij een voorkeur heeft om op de eigen grond te gaan bouwen,
tenzij Talis met een bod komt dat voor hem zeer aantrekkelijk is.
Men is dan ook nog niet uitonderhandeld. Dat kan ook pas als een
goedgekeurde bouwaanvraag ligt.Wel geeft hij aan dat als hij kiest
voor de Castellatoren, hij ter overbrugging, alsnog, een tijdelijke
voorziening wil op zijn eigen grond.Hij gaat er van uit dat er geen
problemen zijn met deze bouwaanvraag omdat hij geheel binnen
de grenzen van het bestemmingsplan blijft. Hij wacht nog op een
definitief advies van de commissie beeldkwaliteit, die het ontwerp
in het licht van de omgeving zullen beoordelen.Dat zal nog tot wat
kleine aanpassingen in het ontwerp kunnen leiden, is zijn in-
schatting.

Een juridisch steekspel?
Er is echter nog een kwestie die indirect –maar zeer direct- te ma-

ken heeft met de plannen van de Vuurtoren. Er is bezwaar aange-
tekend door de omwonenden tegen de uitspraak van de gemeente
om het bestemmingsplan aangaande het Dobbelmancomplex niet
te wijzigen. Ze komen in verweer omdat zij zich door Gemeente
misleid voelen over de feitelijke situatie ten tijde dat zij hun wo-
ningen in het complex hebben gekocht. Op de eerste ontwerpen is
er enerzijds sprake van een bouwvolume dat op de begane grond
smaller is dan waar het bestemmingsplan nu in voorziet, anderzijds
is op latere (verkoop-) documentatie het perceel ingericht als open-
bare ruimte. Zij zijn van mening dat door deze gewijzigde opvatting
van de Gemeente (over het toestaan van bebouwing en vervolgens
over het toegestane bouwvolume) hun belangen geschaad worden
en een juridische procedure overwegen.Uitkomst zou moeten zijn

De foto’s op deze twee pagina’s vormen een impressie door Willemien
Geboers van de expositie ‘Nachtzwemmen in De Zeepfabriek’. De ateliers
in De Zeepfabriek deden van 26 juni tot 26 juli aan nachtzwemmen. De
vele ramen van het gebouw werden gebruikt om te tonen wat overdag
onzichtbaar was.

Bron: http://zeepfabrieknijmegen.blogspot.com

dat er niet meer gebouwd kan worden in de
Castellastraat of dat de grenzen voor bebou-
wing weer in overeenstemming gebracht wor-
den met de uitgangspunten van het Masterplan
Dobbelman uit april 2003

Of dit verweer breed gedragen wordt door de
direct omwonenden is vanwege de vakantie
nog onbekend. Wel zouden de omwonenden
zich gesteund kunnen voelen door de BOB
(zie elders in deze Zeeheld) die zich voorstan-
der toont van de bovengenoemde wijziging
van het bestemmingsplan. Het zal echter nog
moeten blijken of de Gemeente zich laat over-
tuigen om op basis van een aantal documen-
ten en voornemens uit de planfase het be-
stemmingsplan aan te passen.

In ieder geval heeft de bouw van de Castellatoren vertra-
ging opgelopen. Er vanuit gaand dat de vergunning rond
komt, kan pas na de vakantie gestart worden met de aan-
besteding van het project. Op zijn vroegst kan er begin
2011 gestart worden met de bouw.

Wordt ongetwijfeld vervolgd.

Update 13 augustus. Laatste nieuws: De bouwver-
gunning voor de Castellatoren is officieel toegekend.
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Bona Baana
Afrika Festival
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van een nieuw college een aantal zaken binnen
het gemeentelijke apparaat stil is komen te lig-
gen. De BOB is voornemens om een aantal za-
ken weer terug te krijgen op de agenda.

Wie gaat er over Bottendaalse
zaken?

Erik van Ewijk is de nieuwe wijkmanager
voor het stadsdeel Oost, waaronder Botten-
daal valt. In de praktijk zal Fons Niehof de

taken van Erik van Ewijk voor Bottendaal op
zich nemen.
De wijkbeheerder (Jeannette Stevens) heeft
als taak ‘schoon, heel en veilig’ zeg maar de
fysieke woonomgeving. De wijkmanager
(voor Bottendaal dus Fons Niehof) heeft als
taak economische en sociale processen op te
starten en te begeleiden. Zo zullen signalen
over een mogelijke verloedering van de wijk
(sociaal proces) doorgegeven moeten wor-

Door Alphons Backx

De BOB heeft, naar aanleiding van een
brief aan de wethouder over de moei-

zame gang van zaken, een goed overleg gehad
met Hans Bongers, plaatsvervangend wijkbe-
heerder. (Jeannette Stevens hoopt in september
haar taak weer op te kunnen pakken). Con-
clusie is dat in de communicatie een en ander
is misgegaan, maar ook dat er door de komst

De nieuwe parkeerplaatsen bij de Titus Brandsma Kerk. foto’s: Willemien Geboers



den aan de wijkmanager. Beide functionarissen werken nauw
samen en een aantal van de werkzaamheden kunnen elkaar
overlappen.

Parkeerpaaltjesproject
De vanuit de gemeente verantwoordelijke functionaris rondom

het parkeerbeleid en paaltjesproject, mevrouw A. Cobussen, is
uitgenodigd voor de eerstvolgende vergadering in september.Ook
willen we graag uitleg van dhr. Willy Arends, vanuit de gemeente
betrokken bij het parkeren rondom Titus Brandsma Memorial,
over de inpassing in het totale parkeerbeleid in de wijk. Ook hij
wordt uitgenodigd voor september.

Dobbelmancomplex
De BOB geeft aan moeite te hebben met het uit het bestem-

mingsplan voortvloeiende recht om aan de achterzijde van de
BSO in de Castellastraat een bouwwerk van 12 meter hoog te mo-
gen plaatsen. De Vuurtoren heeft hiervoor recent een bouwaan-
vraag ingediend. De gemeente heeft een bezwaar van omwonen-
den om het bestemmingsplan voor dat perceel te wijzigen in
openbare ruimte, verworpen.Dit onderwerp zal (onder andere) ter
sprake worden gebracht tijdens een overleg met Turgay Tankir,
wijkwethouder en de wijkmanager, zo mogelijk in oktober.
Er hebben zich een aantal bewoners gemeld die willen gaan mee-
denken over de besteding van het prijzengeld (50.000 euro) van de
Gouden Piramide. Naar verwachting zal in september een eerste
bijeenkomst gepland worden.

Overleg Dolly Janssen, de Driemaster
Er heeft een eerste overleg plaatsgevonden tussen de BOB en

Dolly Janssen, directeur van Basisschool de Driemaster. Gesproken
is over een wederzijdse informatie-uitwisseling. Eenmaal per
jaar(rond juni) zal er contact zijn. Indien nodig ook tussentijds.
Een opvallende verandering is, aldus de directeur, dat gezinnen lan-
ger in Bottendaal blijven wonen.Het zorgt er voor dat ook de klas-
sen in de bovenbouw goed bezet zijn. Hierdoor is het ruimtepro-
bleem binnen het gebouw echter ook urgenter geworden.

25 jaar BOB
De BOB hoopt op de nieuwjaarsreceptie van 2011 uitgebreid stil

te staan bij het vijfde lustrum.

Onderhoud wegdek in
Bottendaal

Nadat er geklaagd was over de
kwaliteit van het herstelde weg-
dek aan o.a. de Jan Berendsstraat
zijn overal in de wijk markerin-
gen te zien op het wegdek. Het
blijkt te gaan over te onderne-
men herstelwerkzaamheden als
gevolg van vorstschade. Ondui-
delijk is wanneer dit uitgevoerd
gaat worden. n
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Nijmeegsche Straatnamen, ‘herinnerde aan
het feit, dat hier na de opheffing der vesting
(1874) het eerst werd gebouwd’. Ja, u leest
het goed: het begin van Nijmegen na het
slopen van de stadmuren en vestingwerken
begon in Bottendaal! De woningen aan ’t
Begin waren de eerste die op het terrein van
de voormalige vestingwerken, in het ‘vrije
veld’ buiten de oude stad werden gebouwd.

Slimme speculatie?
Naar het begin van ’t Begin is het gissen.

Het straatje was zo onooglijk dat er geen
foto’s van bewaard zijn gebleven.Ook in de
archieven is er nauwelijks iets over het ont-
staan terug te vinden. Wel komen daar de
namen van de heren Groot en Knoops naar
boven, die in 1879 vergunning kregen om
huizen te bouwen op het door hun eerder
aangekochte stukje Bottendaalse grond. De
stadsmuren en vestingwerken waren toen
net gesloopt, en de stedenbouwkundige
discussies over de ‘vinex’ Bottendaal waren
al in volle gang.Hebben ze daar een slaatje
uit willen slaan, door in het hart van al die
mooie papieren plannen grond aan te ko-

pen , die vol te planten met inferieure be-
bouwing, in de hoop de grond ooit voor
woekerprijzen te kunnen verkopen? We
zullen het wel nooit te weten komen. Feit is
wel dat ’t Begin geen lang leven beschoren
is gebleven. Het raakte al snel ingebouwd
door de oprukkende bebouwing in de stra-
ten erom heen.

Bottendaal in aanbouw
De bovenstaande foto dateert van 1897

en hierop is duidelijk te zien dat Bottendaal
nog volop in aanbouw was. Ook in 1905,
het jaar waar het dit keer om draait was dat
zo.Wie toen aan de achterkant van het vo-
rige keer besproken Grand Hotel du Soleil
naar buiten keek, had vrij zicht op de krot-
ten van ’t Begin. En in het zuidelijke deel
van Bottendaal, tegen het spoor aan? Daar
waren toen nog weilanden en kleine boe-
renbedrijven. Na al het praten over wonen
en werken richten we onze blik de volgende
keer naar het jaar 1909: het jaar van de in-
wijding van de gloednieuwe Bottendaalse
‘Jozeftempel’. n

Met dank aan Rob Essers

Het einde van ‘t begin
Door: Frans Croonen

Al eerder lazen we dat er in Bottendaal
nooit sprake is geweest van een echte

arbeidersbuurt.Achter de luxe panden aan
de Graafseweg en de St. Annastraat verre-
zen dan wel woningen die veel eenvoudiger
en soberder van opzet waren, maar het
bleef allemaal netjes en ordentelijk. Er was
echter een straatje in het jonge Bottendaal
dat daarop een duidelijke uitzondering
vormde.De krotten die er stonden werden
vanaf 1905 stapsgewijs gesloopt. Pas in
1920 zou de laatste armoedige bebouwing
er verdwijnen en plaats maken voor frisse
nieuwbouw. Tot die tijd kende iedere Bot-
tendaler blind de weg naar het straatje dat
officieel geen naam had, maar in de volks-
mond treffend ‘ ’t Begin’ werd genoemd.

Het begin van Nijmegen
Hoewel er helemaal niets tastbaars meer

is dat aan ’t Begin herinnert, vertegen-
woordigt alleen de naam al een belangrijk
historisch feit. ‘Want deze naam’, schreef
Teunissen terecht in 1933 in zijn befaamde

Een oude kaart toont met een groen gearceerd blok de ligging van ’t Begin.
Bron: www.noviomagus.nl

Het Jaar 1905


